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Besvarelse af spørgsmål nr. 1035 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1035 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 25. april 2025. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Steffen Larsen (LA). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 

/ 
Maria Carlsson 

  

   
   
Folketinget  
Retsudvalget 
Christiansborg 
1240 København K 
DK Danmark  
  
   
   
 

 

Dato: 23. maj 2025 
Kontor: Politikontoret 
Sagsbeh: Maria Thostrup Jakobsen 
Sagsnr.: 2025-05321 
Dok.: 3708082 

Slotsholmsgade 10
1216 København K.

T +45 7226 8400

www.justitsministeriet.dk
jm@jm.dk

Offentligt
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1035

Retsudvalget 2024-25



 

 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 1035 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren – idet er en stigende tendens til, at der bliver 
distribueret ulovlige varer som narkotika og våben via den 
danske pakkepost, og på baggrund af at ministeren i et 
folketingssvar fra marts 2025 udtaler, at Københavns Politi er 
bekendt med teknologi, der vil kunne scanne pakker for ulovligt 
indhold ved brug af kunstig intelligens – redegøre for årsagen 
til, at man ikke har taget denne teknologi i brug, hvis man både 
er bekendt med dens eksistens, og man samtidig ville kunne 
minimere mængden af kriminalitet?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet henviser til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 
1036 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, hvoraf det bl.a. fremgår, at 
Justitsministeriet, Skatteministeriet og Transportministeriet er gået sammen 
om bl.a. at afsøge muligheden for at stille krav til de danske 
postvirksomheder om at scanne forsendelser for ulovlige varer.   
 


	Besvarelse af spørgsmål nr. 1035 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg
	Spørgsmål nr. 1035 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:
	Svar:


